

A Day in the Life...

Une journée dans la vie de...

Evelyne Vachon



A Natural Fit

For Dr. Evelyne Vachon, becoming a veterinarian was a natural transition from her life growing up on a farm. "My dad tried very hard to make sure I was doing the right thing. He'd get me up in the middle of the night to deal with the animals, but I didn't mind, I always loved it."

After finishing school in Quebec, Evelyne moved to Nova Scotia, where she eventually started working for the Canadian Food Inspection Agency. Three years ago, she landed her dream job as an animal health veterinarian. Now, whether she's working on a disease investigation, providing certificates and certifications for animal exports, or tracking a quarantine, Evelyne is in her element.

"You just don't know what the day is going to bring. It's very demanding but it's extremely stimulating. You can't ask for more than that!"

Un cheminement naturel

Pour D^{re} Evelyne Vachon, qui a grandi dans une ferme, devenir vétérinaire allait de soi. « Mon père s'est toujours assuré que je faisais les bons choix. Il me réveillait au milieu de la nuit pour que je m'occupe des animaux, mais cela ne me dérangeait pas, car j'ai toujours aimé ce que je faisais. »

Une fois ses études au Québec terminées, Evelyne déménage en Nouvelle-Écosse où par la suite elle commence à travailler pour l'Agence canadienne d'inspection des aliments. Depuis trois ans, elle occupe le poste de ses rêves : vétérinaire. Aujourd'hui, qu'elle soit affectée à une enquête sur une maladie, à la certification d'animaux destinés à l'exportation ou au suivi d'une quarantaine, Evelyne est dans son élément.

« Il est impossible de prévoir ce que la journée vous réserve. C'est très exigeant, mais extrêmement stimulant. Je n'aurais pas pu espérer mieux! »

